



Sea-going Training Incentive Scheme

To encourage local youth to join the marine profession, the Government, with the full support of the Hong Kong Maritime and Port Board, launched the Sea-going Training Incentive Scheme in 2004.

The Scheme provides financial incentives for interested persons to take up cadetship training at sea. On completion of the training and acquiring the appropriate professional qualifications, these persons may become shore-based marine professionals in the shipping industry.

The Scheme is administered by the Marine Department. With the enhancement made to the Scheme in November 2023, cadets may receive as an incentive, \$10,000/month during the cadetship period which will qualify them to sit for the Certificate of Competency Deck Officer / Marine Engineer Officer Class 3 Examination. These candidates may also apply for the reimbursement of first examination fee after passing the Examination.



The incentive will be paid in arrears as a lump sum directly to successful applicants by the Marine Department upon completion of each employment contract up to the maximum incentive period of *18 months for Deck Cadet and *12 months for Engineer Cadet.

The Scheme is open for application all year round. Serving cadets or ex-cadets who fulfill the following criteria are welcome to join the Scheme:

- a Hong Kong permanent resident;
- a graduate from a maritime training institute recognized by Marine Department;
- proof of employment as a cadet provided;
- registered as a seafarer with Marine Department; and
- no other kinds of similar financial assistance ever received.

Those who are interested in joining the Scheme may contact the Seagoing Examination and Mercantile Marine Office of Marine Department for details.

Telephone: (852) 2852 3056
Fax: (852) 2545 4669
E-mail: mmo_mdd@mardep.gov.hk



The application form is available at the counter of the Office on the 3rd Floor of Harbour Building, 38 Pier Road, Central or it may be downloaded from Marine Department's website at : <https://www.mardep.gov.hk/en/forms/home.html>

For information relating to the Scheme, please visit : <https://www.mardep.gov.hk/en/training/sgtis.html>

* The maximum incentive period is subject to the period of required sea training for the Examination, whichever is shorter.



Transport and Logistics Bureau

The Government of the
Hong Kong Special Administrative Region
of the People's Republic of China





航海訓練獎勵計劃

為 吸引本地青少年加入海事專業，政府在二零零四年得到香港海運港口局全力支持下，推出航海訓練獎勵計劃。

在 這計劃下，政府向接受遠洋船上實習及培訓人士提供獎勵金。在受訓完畢及獲得適當的專業資歷後，他們可作為航運界駐岸海事專業人士。

這 計劃的運作事宜由海事處管理。根據經二零二三年十一月優化後的計劃，通過航海實習而取得應考三級甲板高級船員 / 輪機師適任證書資格的實習生，可在實習期內獲得每月10,000元的獎勵金。若其後通過上述考試，他們亦可向海事處申請退還第一次所繳交的考試費用。

甲 板高級船員實習生和輪機師實習生的獎勵期最長分別為*18個月和*12個月，海事處會於每份僱傭合約完成後直接把獎勵金全數發放予成功申請人。

此 計劃全年接受申請，歡迎符合下列資格的在職或前實習生參加。申請人必須：

- 為香港永久性居民；
- 為海事處認可的海事訓練院校的畢業生；
- 提供受僱為實習生的證明文件；
- 在海事處註冊為海員；及
- 從未接受其他同類的資助。

* 最長獎勵期以實習生參加上述考試所需的海上訓練期為限，以較短者為準。

凡 有意參加此計劃人士，可向海事處遠洋航行考試及商船海員管理處查詢。

電話：(852) 2852 3056

傳真：(852) 2545 4669

電郵：mmo_mdd@mardep.gov.hk

申 請表格可向海事處遠洋航行考試及商船海員管理處櫃檯索取，地址為中環統一碼頭道38號海港政府大樓3樓，或從海事處網頁下載，網址為：

<https://www.mardep.gov.hk/hk/forms/home.html>

就 計劃相關資料，請瀏覽：
<https://www.mardep.gov.hk/hk/training/sgtis.html>



中華人民共和國香港特別行政區政府

運輸及物流局

